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A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy kérdést kívánok feltenni

Gráf József Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Miniszter úrhoz
„Eladták-e a magyar fűszerpaprika genetikai alapállományát Kínának, hogy az

ottani biológiai alapot javítsa ? "
címmel.

Tisztelt Miniszter úr

Kalocsa és térsége országgyűlési képviselőjeként fordulok Önhöz . Mintegy 15
éve, elég felelőtlen módon hazánk eladta a magyar fűszerpaprika genetikai
alapállományát Brazíliának, hogy az az ottani biológiai alapot javítsa . Magyar
mérnökök 3-4 év alatt úgy „megtanították" a kintieket, hogy mára az EU import
jelentős része onnan származik . Ugyanez történt Izraellel és Dél-Afrikával, és
Peruval is . Ahelyett, hogy a kutatóknak megtiltanák a genetikai alap exportját,
és ehelyett dotálnák őket, mára a vertikum a csőd szélére került - pl. emiatt .
Miniszter Úr 2006 . július 13-fin (csütörtök) ellátogatott többek között a
Kalocsai Fűszerpaprika zRt-hez, a Fűszerpaprika Kutató KHT-hoz, és a
TÉSZ-hez, ahol biztosította az ágazatban érintetteket arról, hogy a kormány
mindent megtesz a paprika mint ,hungaricum" megvédése, és termelési
feltételeinek segítése érdekében . "A minisztériumot úgy fogom vezetni, hogy
minden ágazatban létrehozok szeptember elejére egy szakmai bizottságot,
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melyek az ország 7-10 le obb termelési szakemberéből fognak állni, és ők meg
fogják mondani, hogy azért, hogy sikeres legyen az általuk képviselt ágazat, mi
az amit a miniszternek tenni kell" - mondta Ön a Kalocsai Fűszerpaprika Rt-nél
tett látogatása után tartott sajtótájékoztatón . Elmondta, hogy a szakmai
bizottságoknak egy hónap áll majd rendelkezésre, hogy elkészítsék javaslataikat,
az adott ágazat működéséről . Beszámolt arról, hogy azt kérte a
paprikatermelésben, kutatásban és feldolgozásban érdekelt szakemberektől,
hogy röviden írják le mit várnak a minisztertől az ágazat sikere érdekében . Mára
látja már a hazai fűszerpaprikatermelés jövőjét ?
Bizonyára figyelemmel kíséri, hogy a Kalocsai Fűszerpaprika Rt.
megvásárlására befektetők jelentkezetek és tárgyalások folynak . A kalocsai
gazdasági társaságban egy, úgynevezett aranyrészvénnyel rendelkezik a magyar
állam, ezért közös felelősségünk is, hogy a környező 2000 család életében
fontos cég prosperitását segítsük . Ön elmondta, hogy „véleménye szerint a világ
legnagyobb és legmodernebb feldolgozóját meg kellene menteni, annál is
inkább, mert a kalocsai paprika magyar unikum. Szerencsés lenne, ha a
mezőgazdaság minden ágazatában legalább egy komoly termelői tulajdonban
álló feldolgozó megmaradna, mert az komoly hatással volna a hazai piacra . "
Az ügyet nagyon összetettnek nevezte. Szavai szerint 'pár hét van csak arra,
hogy az agrártárca határozzon ".
Most sajnos Szeged-Kalocsa környékén, illetve a kalocsai termőtájon olyan
„pletykák" kezdtek keringeni, miszerint a kalocsai paprika genetikai alapját, a
vetőmagot még tavasszal kivitték Kínába, és ott részben eladták. Időközben már
egyébként is megjelent a Dél-Alföldön a kínai vetőmag, és a kínai féltermék . Ha
ez igaz, nem kell Önnek mondanom, hogy ez 2-3 év alatt mennyire tenné tönkre
az idáig is csak vegetáló hazai vertikum jövőjét .

Kérdezem tehát a Miniszter Urat :
„Eladták-e a magyar fűszerpaprika genetikai alapállományát Kínának ? "

Tisztelettel várom válaszát .
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